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Sinds 2020 spreken we erover. En als je bedenkt welke stappen in de tussentijd  
zijn gezet, is het ongelofelijk dat hij er nu staat; de Master of Science Verloskunde.  
In september gaat hij van start met dertig enthousiaste – en zeer diverse –  
verloskundigen. Marianne Nieuwenhuijze (hoogleraar Midwifery/Fysiologische 
Verloskunde en Lector Midwifery in Maastricht) en Carola Groenen (opleidings
manager van de master) blikken terug en vooruit.

‘HET LAAT ZIEN DAT DEZE MASTER 
 VERLOSKUNDE HEEL GEWILD IS'

Degree. Als start van dit traject hebben we in 2020 met 
de verloskunde-academies en de KNOV een gezamenlijke 
visie over de noodzaak van een master ontwikkeld. In een 
volgende stap hebben we aan het ministerie aangetoond 
dat er in het werkveld een duidelijke behoefte was aan 
deze master.’
Carola: ‘Marianne noemt het begrip ‘Joint Degree’ even 
snel, maar het is veelomvattend om een master te  
ontwikkelen met drie opleidingen, drie lectoraten of  
onderzoeksgroepen en drie hogescholen. We moesten 
de inhoud van het curriculum ontwikkelen en tegelijkertijd 
een goede organisatorische inbedding van de master 
bewerkstelligen. Daarnaast was er afstemming tussen 
de colleges van bestuur van de verschillende hogescholen. 
Een uitdaging dus, die met veel enthousiasme is opgepakt, 

In het kort; wat ging eraan vooraf?
Marianne: ‘Net als de KNOV, zien we als verloskunde- 
academies al langer hoe de taken van verloskundigen 
zich uitbreiden en hoe daar andere kennis en competenties 
voor nodig zijn. Het bleek voor de individuele opleidingen 
niet makkelijk om een master duurzaam neer te zetten. 
Uiteindelijk hebben we een aantal prominenten uit het 
onderwijs en de zorg gevraagd een advies te geven over 
wat voor master nodig is voor onze beroepsgroep.  
Zij kwamen tot de conclusie dat er een gezamenlijke 
master moest komen, die op het snijvlak ligt van het 
praktische van hbo en het theoretische van wetenschap. 
Om deze samenwerking de grootst mogelijke kans van 
slagen te geven, wilden we dat alle opleidingen eigenaar 
van de master zouden worden. En dus werd het een Joint 
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Carola Groenen  was in 2020 – toen het visiedocument 

werd gepubliceerd – nog voorzitter van de KNOV en vanuit 

die rol betrokken bij de master. Na haar promotie in 2021 is 

ze sinds dit jaar de opleidingsmanager.

verloskundige en is gericht op brede medische kennis 
en vaardigheden, wetenschap en professionalisering in 
de gehele (verloskundige) keten. In de nieuwe master-
opleiding ligt een belangrijke focus op het nemen van  
de leiding in vernieuwingstrajecten, op het vervullen van 
bestuurlijke taken binnen werkgroepen en op het kunnen 
starten en uitvoeren van een promotietraject. Je ontwikkelt 
de (wetenschappelijke) kennis, vaardigheden en stevigheid 
om hoogwaardige verloskundige zorg te bieden zowel in 
de verloskundigenpraktijk als in de kliniek. Deze master 
is puur gericht op de verloskunde en gaat minder over 
vaardigheden aan het bed.’ 
Carola: ‘We beginnen de opleiding met twee basis-
modules. De eerste is advanced midwifery, waarbij de 
student vanuit een breder perspectief naar de geboortezorg 
leert kijken. De tweede module gaat in op leiderschap, 
kwaliteit en beleid; hoe optimaliseer je de kwaliteit van 
zorg binnen de setting waarin je werkt? Dan volgt een 
keuzemodule, waarbij studenten kiezen uit sociale  
verloskunde, organisatie, management en ondernemer-
schap, innoveren en implementeren of verdiepende  
onderzoeksvaardigheden. De master thesis kan aansluiten 
op de keuzemodule, maar er blijft ruimte voor een andere 
insteek. Al met al hebben de studenten behoorlijk wat 
keuze in de samenstelling.’

Welke kritische vragen krijgen  
jullie nog meer?
Marianne: ‘Men vraagt zich af of er geen tweedeling zal 
ontstaan tussen verloskundigen die alleen een bachelor 
hebben behaald en verloskundigen die de master hebben 
gevolgd. In directe zorg voor de cliënt is deze eerste 
groep nog steeds gelijk en zal er dus geen tweedeling 
ontstaan. De master zorgt voor een ander competentie-
profiel dat van pas komt in taken die niet met het directe 
contact met de cliënt te maken hebben. Dat geeft onze 
studenten een sterkere positie binnen de integrale  
geboortezorg waarbij zij ook de kwaliteit van zorg in  
hun praktijk, in het VSV of in de beroepsgroep een stap 
verder kunnen brengen.’

omdat iedereen gelooft in deze master. Ik denk dat we 
met z’n allen trots mogen zijn dat de master er nu staat. 
En dat dit een master is die breed gedragen wordt en 
waarvan we weten dat hij van grote waarde is voor de 
toekomst van de verloskundige en de geboortezorg.’

En wat voor een master is het?
Carola: ‘Het is een Master of Science met een praktische 
insteek, die opleidt voor aanvullende rollen rondom  
innoveren, leiderschap en onderzoek. We werken veel met 
praktijkvoorbeelden en met opdrachten die studenten 
vanuit hun praktijk, organisatie of regio meenemen en 
waarvan ze de uitkomsten weer terug kunnen brengen 
naar het werkveld. Het is een duale studie geworden; 
twintig uur per week studeren en de rest aan het werk 
blijven in de verloskundige zorg. Een belangrijk onderdeel 
gedurende de twee jaar, is de verdere professionele  
ontwikkeling van de student zelf, als verloskundig zorg-
verlener in het brede veld van de geboortezorg. Iedere 
student werkt aan de eigen ontwikkeling van persoonlijk 
en professioneel leiderschap.’
Marianne: ‘Er wordt regelmatig gevraagd wat het verschil 
is met de master in Rotterdam. De Master Physician  
Assistant in Rotterdam leidt op tot het beroep van  
Physician Assistant (PA) met subspecialisatie klinisch 

Meer informatie over de  
master Verloskunde is te vinden  

op masterverloskunde.nl. 
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kant op, de ander wil nieuwe competenties ontwikkelen 
om in de regio toe te passen. Én het zijn verloskundigen 
uit het hele land.’
Carola: ‘Dat is zo mooi aan deze Joint Degree; het is een 
Master of Science opleiding voor verloskundigen van 
alle opleidingen en werkzaam in diverse settings in het 
hele land. Hoewel de opleiding grotendeels online en in 
eigen tijd gevolgd wordt, zijn er vier keer per jaar, twee  
fysieke dagen waarbij we steeds een andere verloskunde- 
academie aandoen.’
Marianne: ‘Ik wil benadrukken hoe bijzonder deze samen-
werking is. Alle verloskunde-academies zijn gegroeid met 
eigen lectoraten en onderzoeksgroepen die nu onderdeel 
zijn geworden van de master. Zo zijn we gezamenlijk  
gegroeid naar een Master of Science opleiding. Ik kijk 
ontzettend uit naar de eerste dag in september. Om onze 
studenten te betrekken bij alle mooie onderzoeken  
die we doen. En om daarbij meteen de stap naar de praktijk 
te maken.’ 

Er zijn ook trainingen over soortgelijke 
onderwerpen en bovendien pakken veel 
verloskundigen al een leidende rol.  
Waarom is deze master tóch nodig? 
Carola: ‘Trainingen zijn vaak gericht op een specifieke  
situatie waarin je verdieping zoekt. Onze master leert  
je methodisch te handelen op een manier die in allerlei 
situaties en in verschillende fases toepasbaar is. Zie het 
als een brede verdieping op wetenschappelijk niveau en 
het aanleren van vaardigheden die in elke complexe situatie 
van pas kunnen komen.’
Marianne: ‘Verloskundigen nemen inderdaad al veel rollen 
op zich waar wij in onze master handvatten voor bieden. 
Het is ook niet dat zij niet in staat zijn om die te vervullen. 
Met deze master kun je je hierin verder ontwikkelen. 
Daarnaast verdienen we het als beroepsgroep om met 
meer verloskundigen een stevigere basis te krijgen 
waardoor we een gelijkwaardige, zelfverzekerde en  
wetenschappelijk onderlegde gesprekspartner zijn binnen 
allerlei samenwerkingsverbanden.’

Een dag nadat de inschrijving opende, 
was er al een wachtlijst!
Marianne: ‘Ja en dat laat de behoefte aan deze master 
nog eens zien. We starten in september met een kleine 
groep van dertig studenten, omdat we de master goed 
willen neerzetten. Volgend jaar kunnen veertig studenten 
starten met de master. De aanmeldingen zijn divers;  
van verloskundigen die net zijn afgestudeerd en meteen 
door willen, tot verloskundigen die al jaren aan het werk 
zijn en nu meer verdieping zoeken. Eerstelijns-, tweedelijns- 
en derdelijnsverloskundigen wisselen elkaar af, met  
verschillende motivaties; de een wil meer de onderzoeks-

‘DE MASTER GEEFT  
VERLOS KUN DIGEN  

EEN STERKERE POSITIE 
BINNEN DE INTEGRALE 

GEBOORTEZORG WAARBIJ  
ZIJ OOK DE KWALITEIT VAN 

ZORG EEN STAP VERDER 
KUNNEN BRENGEN’

Marianne Nieuwenhuijze  stond, als lector Midwifery, aan de wieg van  

het onderzoeksdomein van de fysiologische verloskunde in Nederland.  

Als hoogleraar is zij als onderzoeker en docent verbonden met de master. 


